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Předminulý čas (Past Perfect) 
 

Předminulý čas je takový čas v minulosti, který je ukončený a odehrál se před jiným dějem 
minulým. Děje v minulosti mohou probíhat buď současně, pak použijeme v souvětí minulý 
čas prostý nebo průběhový. Mohou však také probíhat po sobě, potom čas, který se odehrál 
hlouběji v minulosti je vyjadřován časem předminulým.  
 
Tvoření: 
a, oznamovací věta 
 

Předminulý čas tvoříme pomocí pomocného slovesa have v minulosti, tedy had ( pro 
všechny osoby stejné) a příčestí trpného sloves (to je třetí tvar sloves 
nepravidelných).  
 
I returned home after I had done the shopping. 
Vrátil jsem se domů poté, co jsem nakoupil. 
 
When she got home, children had gone to sleep. 
Když přišla domů, děti již šly spát. 
 
She broke the vase she had bought the day before. 
Rozbila vázu, kterou koupila den před tím. 
 

b, záporná věta 
 
 Zápor tvoříme vložením not za had, stažený tvar je hadn’t. Slovosled věty se nemění. 
 
 I had not (hadn’t) done the shopping. 
 Nenakoupila jsem. 
 
 Children had not (hadn’t) gone to sleep. 
 Děti nešly spát. 
 
 She had not (hadn’t) bought it a day before. 
 Nekoupila to den před tím. 
 
c, otázka 
 
 Otázku tvoříme tím, že přesuneme had na začátek věty. 
 
 Had you done the shopping before you got home? 
 Nakoupila jsi, nnež jsi přišla domů? 
 
 Had the children gone to sleep, before you came home? 
 Šly už děti spát před tím, než jsi přišla domů? 
 
 Had she bought the vase a day before? 
 Koupila tu vázu den před tím? 
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d, krátké odpovědi: 
 

Krátké odpovědi se tvoří pouze pomocným slovesem had, významové sloveso se 
v nich neobjevuje. 
 
Yes, I (you, we, they, he, she it) had.  
 
No, I (you, we, they, he, she, it) hadn’t.  
 
 
 

Použití předminulého času (Use of Past Perfect) 
 

1. Používáme jej při vyprávění o tom, co se odehrálo v minulosti k oddělení dějových 
úrovní. 

      Vždy vyjadřuje ten děj, který se odehrál hlouběji v minulosti 
 
I had lost my keys before I got home. 
Ztratila jsem klíče někdy před tím, než jsem přišla domů. 
 
He had studied English before he came to England. 
Studoval angličtinu před tím, než jel do Anglie. 

 
2. Také jej používáme v tak zvané nepřímé řeči (Reported speech), ve které dochází 

k posunu časů směrem do minulosti. Na čas předminulý se mění čas minulý a čas 
předpřítomný. 

 
       I lost my keys. 

                   He said he had lost his keys. 
 

       We have been to Paris. 
       They said they had been to Paris. 

 
3. Vyjadřuje různý smysl věty 

 
       When I got home, John cooked a meal. 

                    Když jsem přišla domů, Jan uvařil jídlo.  poté, co jsem přišla 
 

       When I got home, John had cooked a meal. 
                    Když jsem přišla domů, Jan už uvařil jídlo.  před tím, než jsem přišla 
 


